

ABSTRACT

The Effects and Benefits of Zakah Infaq and Shadaqah on Productive Activities Business Performance and Mustahiq Welfare on Board of Amil Zakah Region in Sub-Regency/City in East Kalimantan Province

Based on conclusions and summary of this dissertation, an abstract can be made as follows:

Zakah, Infaq, and Shadaqah had significant positive effects on Productive Activities, Business Performance and Mustahiq Welfare. Similarly, Productive Activities had significant positive effects on Business Performance and Mustahiq Welfare; as well as, Business Performance had significant positive effects on Mustahiq Welfare.

In the other results of this study were in accordance with those of Jalaluddin (2012), Amri Rahman (2012), and rejected those of Boediono (2007). Results of *kasyf* /intuitive analysis were same with Qardawi's study (2007), but the *sharia* implementation has not been *kaffah* or contrary to Ibn Khaldun's theory (Chapra, 2000). The prosperity and poverty line of (Zadjuli 2006) could be used as a guideline of Islamic Accounting for dynamic calculation. Zakah's Productive allocation of Zakah, Infaq and Shadaqah remained low and has not been able to transform Mustahiq into Muzaqi (Zakat payers) in the near future.

Keywords: *Zakah, Infaq and Shadaqah, Productive Activities, Business Performance, Mustahiq Welfare, and al Maqasid al Syariah*

مُلَخَّصُ البَحْثِ

أثرُ الزَّكَاةِ وَالْإِنْفَاقِ وَالصَّدَقَةِ وَجَدَوَاهَا نُجَاهَ الْإِنْتِاجِيَّةِ وَرُوحِ الْأَعْمَالِ وَرَفَاهِيَّةِ الْمُسْتَحِقِّينَ لَدَى الْهَيْئَةِ الْمَحَلِّيَّةِ لِعَامِلِي الزَّكَاةِ بِمُحَافَظَةِ كَالِمَنْتَانِ الشَّرْقِيَّةِ

بموجب نتائج هذه الدراسة و خلاصتها في هذه الأطروحة فننظم وفقها ملخص البحث كما هو آت:

للزكاة والإنفاق والصدقة أثر إيجابي عميق تجاه إنتاجية الأعمال وروح الأعمال ورفاهية المستحقين. وكذلك لإنتاجية الأعمال أثر إيجابي عميق تجاه روح الأعمال ورفاهية المستحقين وكذلك لروح الأعمال أثر إيجابي عميق تجاه رفاهية المستحقين. وكان عدد الأصناف و المبالغ المالية التي تم توزيعها في الفترة فيما بين سنة ٨٠٠٢ م إلى سنة ٢٠١٢ م في تزايد مطرد.

نتائج هذا البحث تطبق و دراسة جلال الدين (٢١٠٢) و أمري رحمان (٢١٠٢) وتحدث فكرة بوديوتو (٧٠٠٢)، ونتائج التحليل الكشفي / الحدسي تتمشى وفكرة القرصاوي (٧٠٠٢) ولكن تحقيق ذلك من المنحى الشرعي لم يكن جارياً على نحو أمثل أو يناهض فكرة ابن خلدون (شابرا، ٠٠٠٢)، أما المستوى الرفاهي والفكري (جزولي ٦٠٠٢) فيمكن اخذاه معياراً يعول عليه لتقدير حجم الزكوات والإنفاق والصدقة بشكل أكثر تطوراً ودينامية، ولم يزل تنسيق الزكوات الإنتاجية جارياً على درجة منخفضة بحيث لم يتمكن من تغيير المستحقين ليصبحوا في عداد المرگين في قريب عاجل.

الكلمات المفتاحية: الزكاة والإنفاق والصدقة، وإنتاجية الأعمال، وروح الأعمال، ورفاهية المستحقين والمقاصد الشرعية.